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Protokół Nr III/18 
z sesji  Rady Gminy Nowa Wieś Wielka 

z dnia 6 grudnia 2018 r.  
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowej Wsi Wielkiej i trwała od godz. 1400 

do godz. 1830. 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Owczarzak. 
Obrady protokołował Pan Szymon Giżycki. 
Sesja prowadzona była przy użyciu prezentacji multimedialnych. 
 
Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady III sesji Rady Gminy Nowa Wieś Wielka otworzył Przewodniczący Rady, Pan 
Waldemar Owczarzak, witając wszystkich przybyłych. W obradach uczestniczyło 14 radnych, 
co stanowiło quorum wymagane art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2018 r. poz. 994, z późn. zm.); zatem Rada była władna do podejmowania 
uchwał. 
W sesji Rady Gminy uczestniczyli także Wójt Gminy – Pan Wojciech Oskwarek, Sekretarz 
Gminy – Pan Leszek Latosiński, Radca Prawny – Pan Krzysztof Nowacki, Dyrektorzy  
i Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, Kierownicy Referatów, sołtysi  
oraz Radny Powiatu Bydgoskiego – Pan Romuald Góralczyk. 
<Listy obecności stanowią załącznik do protokołu> 
 
Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady poprosił, aby zgodnie z przyjętą praktyką i kolejnością alfabetyczną, 
funkcję sekretarza obrad pełniła Pani Radna Danuta Dojs, która wyraziła na to zgodę. 
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 13 głosami „za” Bocheński 
Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się” (nieobecni: Rafiński Robert, Wiśniewski Zbigniew), wybrała Panią 
Radną Danutę Dojs na sekretarza obrad. 
 
(Na salę obrad przybył Pan Zbigniew Wiśniewski. Od tego momentu w sesji 
uczestniczyło 14 radnych) 
 
Ad 3. Ustalenie porządku obrad. 
Wobec braku uwag do proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady przedstawił  
go i poddał pod głosowanie. Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 
głosami „za” (Bocheński Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak 
Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, 
Owczarzak Waldemar, Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, 
Wiśniewski Zbigniew), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecny: 
Rafiński Robert) przyjęła porządek obrad w treści jak poniżej: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 18 października 2018 r. 
5. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 13 listopada 2018 r. 
6. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 22 listopada 2018 r. 
7. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27 listopada 2018 r. 
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8. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie między 
sesjami. 

9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 18 października 
2018 r. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2018-2027. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa 
Wieś Wielka na 2018 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Nowa Wieś Wielka. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji przedmiotowej do wywozu ścieków 

komunalnych z nieruchomości osób fizycznych na terenie Gminy Nowa Wieś Wielka. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji przedmiotowej do ścieków 

wprowadzonych do gminnych zbiorczych urządzeń kanalizacyjnych. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego  

do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek  
w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

18. Interpelacje i zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
19. Wolne wnioski. 
20. Sprawy różne. 
21. Zakończenie obrad. 
 
Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Nowa Wieś 
Wielka oraz określenia przedmiotu ich działania. 
Projekt uchwały wszyscy radni otrzymali wraz z materiałami. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecny: Rafiński Robert) podjęła 
uchwałę Nr II/4/18 w powyższej sprawie.  
 
Ad 4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 18 października 2018 r. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sekretarzem obrad sesji w dniu 18 października 2018 
r. był Pan Kazimierz Oskwarek, który oznajmił, że z protokołem się zapoznał i wnosi o jego 
przyjęcie.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji  
z dnia 18 października 2018 r. Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 
11 głosami „za” (Bocheński Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Wiśniewski Zbigniew), przy braku głosów 
„przeciw” i 3 „wstrzymujących się”(Dojs Danuta, Kin Joanna, Szczepański Janusz) 
(nieobecny: Rafiński Robert) przyj ęła protokół Nr XLIV/18 z sesji z dnia 18 października 
2018 r. 
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Ad 5. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 13 listopada 2018 r. 
Pan Szymon Giżycki poinformował, że sekretarzem obrad sesji w dniu 13 listopada 2018 r. 
był Pan Wiesław Puszkiewicz, który telefonicznie oznajmił, że z protokołem się zapoznał  
i wnosi o jego przyjęcie.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji  
z dnia 13 listopada 2018 r. Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 11 
głosami „za” (Bocheński Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Wiśniewski Zbigniew), przy braku głosów 
„przeciw” i 3 „wstrzymujących się”(Dojs Danuta, Kin Joanna, Szczepański Janusz) 
(nieobecny: Rafiński Robert) przyj ęła protokół Nr XLV/18 z sesji z dnia 13 listopada 2018 
r. 
 
Ad 6. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 22 listopada 2018 r. 
Pan Szymon Giżycki poinformował, że sesja w dniu 22 listopada 2018 r. została zwołana 
Postanowieniem Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy I, który nie zaplanował w porządku 
obrad wyboru sekretarza. Wobec powyższego Pan Szymon Giżycki, jako protokolant sesji 
poprosił o przyjęcie protokołu. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji  
z dnia 22 listopada 2018 r. Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 13 
głosami „za” (Bocheński Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin 
Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”(Dojs Danuta) (nieobecny: Rafiński Robert)  
przyj ęła protokół Nr I/18 z sesji z dnia 22 listopada 2018 r. 
 
Ad 7. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27 listopada 2018 r. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sekretarzem obrad sesji w dniu 27 listopada 2018 r. 
był Pan Adam Bocheński, który oznajmił, że z protokołem się zapoznał i wnosi o jego 
przyjęcie.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji  
z dnia 27 listopada 2018 r. Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 
głosami „za” (Bocheński Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak 
Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, 
Owczarzak Waldemar, Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, 
Wiśniewski Zbigniew), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecny: 
Rafiński Robert) przyj ęła protokół Nr II/18 z sesji z dnia 27 listopada 2018 r. 
 
Ad 8. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie 
między sesjami. 
W okresie sprawozdawczym podjęto 12 uchwał, które przekazano do Wydziału Nadzoru  
i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego, umieszczono na stronach Biuletynu Informacji Publicznej 
oraz wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Uchwały związane z finansami 
Gminy przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Jedną uchwałę przekazano  
do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 
 
Uchwała nr XLIV/343/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października      
2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2018-2027. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i Finansów oraz do RIO. 
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Uchwała nr XLIV/344/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października     
2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka 
na 2018 r. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i Finansów, jednostkom, których zmiany 
dotyczyły oraz RIO. 
 
Uchwała nr XLIV/345/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października     
2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na finansowanie 
zadania inwestycyjnego. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i Finansów oraz RIO. Podjęcie uchwały 
umożliwi zaciągnięcie pożyczki na budowę kolektora tłocznego Prądocin-Brzoza. 
 
Uchwała nr XLIV/346/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października     
2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru lub znajduj ących się w gminnej ewidencji zabytków, nie stanowiących 
własności Gminy. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Inwestycji, Budownictwa i Infrastruktury Komunalnej, 
Zmiana uchwały była konieczna ze względu na zalecenia Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Uchwała nr XLIV/347/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października     
2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie  nieruchomości  położonej w Brzozie. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego  
i Ochrony Środowiska. Obecnie gromadzone są dokumenty niezbędne do sporządzenia aktu 
notarialnego. 
 
Uchwała nr XLIV/348/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października     
2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy określającej sposób korzystania  
z nieruchomości przez wydzielenie współwłaścicielom jej części do wyłącznego użytku. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego  
i Ochrony Środowiska. 
 
Uchwała nr XLIV/349/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października     
2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Organizacyjnego oraz do publikacji (Dz. Urz. Woj. Kuj.-
Pom. z 2018 r. poz. 5995). Zmiana Statutu była konieczna ze względu na zmianę ustawy  
o samorządzie gminnym. 
 
Uchwała nr XLIV/350/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października     
2018 r. w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Nowa Wieś 
Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2019 r. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Organizacyjnego. Uchwalenie programu umożliwi 
ogłoszenie konkursów na realizację zadań przez Organizacje Pozarządowe w 2019 r. 
 
Uchwała nr XLIV/351/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października      
2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Nowej Wsi Wielkiej. 
Realizacja: Przekazano do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Zmiana statutu umożliwi 
realizację projektu, z którego skorzysta Klub Seniora. 
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Uchwała nr XLIV/352/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października     
2018 r. w sprawie przystąpienia Gminy Nowa Wieś Wielka do realizacji projektu pn. 
„Klub seniora w Gminie Nowa Wieś Wielka” oraz szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całościowego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania 
świadczonych w Klubie seniora w Gminie Nowa Wieś Wielka. 
Realizacja: Przekazano do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Podjęcie uchwały 
umożliwi realizację projektu, z którego skorzysta Klub Seniora. 
 
Uchwała nr XLIV/353/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 18 października      
2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na powołanie i przystąpienie do Stowarzyszenia 
„Droga Ekspresowa S10”. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego  
i Ochrony Środowiska. Na mocy podjętej uchwały możliwe było powołanie stowarzyszenia, 
którego celem będą działania na rzecz budowy drogi ekspresowej nr 10. 
 
Uchwała nr XLV/354/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 13 listopada 2018 r.  
w sprawie wniesienia zażalenia na postanowienie Dyrektora Regionalnego Zarządu 
Gospodarki Wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego  
i Ochrony Środowiska. Podjęcie uchwały umożliwiło wniesienie zażalenia na postanowienie 
Wód Polskich dotyczące Regulaminu. 
 
W okresie sprawozdawczym wydałem łącznie 14 zarządzeń, z tego spod znaku 0050, jako 
organ Gminy – 13; spod znaku 120, jako Kierownik Urz ędu – 1. 
 
Pan Sekretarz poprosił o zabranie głosu Pana Grzegorza Piątka - Zastępcę Dyrektora 
Departamentu Infrastruktury Drogowej i Bezpieczeństwa Ruchu przy Urzędzie 
Marszałkowskim, który omówił stan przebudowy drogi wojewódzkiej nr 254. 
(Przebieg dyskusji odzwierciedla nagranie transmisji z III sesji Rady Gminy). 
 
Ad 9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 18 
października 2018 r. 
Pan Sławomir Silecki wyjaśnił, że odpowiedzi na interpelacje udzielono w trakcie trwania 
sesji. 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2018-2027. 
Pan Wójt wyjaśnił, że zmiany w Wieloletniej prognozie finansowej wynikają  
z zaplanowanych zmian w budżecie Gminy. 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Zbigniewa Wiśniewskiego – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu, Planowania i Finansów. 
Pan Zbigniew Wiśniewski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
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Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecny: Rafiński Robert) podjęła 
uchwałę Nr III/9/18 w powy ższej sprawie. 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Nowa Wieś Wielka na 2018 r. 
Pan Wójt poinformował, że projekt uchwały omawiany był podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. Następnie przedstawił uzasadnienie planowanych zmian i przesunięć w pomiędzy 
paragrafami klasyfikacji budżetowej. 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Zbigniewa Wiśniewskiego – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu, Planowania i Finansów. 
(Przebieg dyskusji dotyczącej projektu uchwały odzwierciedla nagranie transmisji z III sesji 
Rady Gminy). 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 10 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Słaboszewska Wiesława, Szal 
Magdalena), przy braku głosów „przeciw” i 4 „wstrzymujących się”(Dojs Danuta, Kin 
Joanna, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew) (nieobecny: Rafiński Robert) podjęła 
uchwałę Nr III/10/18 w powyższej sprawie. 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Nowa Wieś 
Wielka. 
Projekt uchwały i przepisy prawa, z których on wynika omówiła Pani Małgorzata 
Ćwierdzińska. Wskazała, że zgodnie ze zmianami przepisach wynagrodzenie Pana Wójta 
zostało obniżone w lipcu 2018 r. Obecny projekt uchwały utrzymuje wynagrodzenie na tym 
poziomie. 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Zbigniewa Wiśniewskiego – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu, Planowania i Finansów. 
Pan Zbigniew Wiśniewski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, a wynagrodzenie jest adekwatne do powierzonych obowiązków i wynikającej z nich 
odpowiedzialności. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecny: Rafiński Robert) podjęła 
uchwałę Nr III/11/18 w powyższej sprawie. 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów 
wymiaru podatku rolnego. 
Projekt uchwały omówiła Pani Wiesława Kowalska, która wskazała, że średnia cena skupu 
żyta została obniżona do kwoty 36,00 zł za dt. Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Kujawsko-Pomorską Izbę Rolniczą. 
Pan Janusz Szczepański poinformował, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
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Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecny: Rafiński Robert) podjęła 
uchwałę Nr III/12/18 w powyższej sprawie. 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości. 
Projekt uchwały omówiła Pani Małgorzata Murawska. Wskazała proponowane zmiany w 
stawkach podatku.  
Pan Zbigniew Wiśniewski poinformował, że Komisja Budżetu, Planowania i Finansów, 
wspólnie z innymi komisjami wypracowała kompromis w tej sprawie i w tej formie 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 13 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy braku głosów 
„przeciw” i 1 „wstrzymującym się”(Kin Joanna) (nieobecny: Rafiński Robert) podjęła 
uchwałę Nr III/13/18 w powyższej sprawie. 
 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji przedmiotowej do wywozu 
ścieków komunalnych z nieruchomości osób fizycznych na terenie Gminy Nowa Wieś 
Wielka. 
Pan Jacek Puszka wyjaśnił, że uchwała jest konsekwencją uchwały budżetowej. Dotacja ma 
na celu zachęcić mieszkańców do korzystania z usług Zakładu Gospodarki Komunalnej. Jest 
ona również rekompensatą dla tych mieszkańców, którzy nie mają możliwości podłączenia 
się do sieci kanalizacyjnej. 
Pan Jacek Kanadys poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Rozwoju 
Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pan Jacek puszka, odpowiadając na pytanie Pana Zbigniewa Wiśniewskiego wyjaśnił,  
że dotacja jest wyliczana na podstawie poprzednich lat i jej wartość jest wystarczająca. 
Przewodniczący Rady zapytał, jaka jest tendencja. Czy więcej osób korzysta z beczkowozu, 
czy więcej podłączonych jest do kanalizacji. 
Pan  Jacek Puszka wyjaśnił, że Gmina rozbudowuje się. Coraz więcej osób jest podłączonych 
do kanalizacji, ale sprowadzają się nowi mieszkańcy do miejscowości, którzy budują się  
w miejscach, gdzie nie ma kanalizacji i oni korzystają z beczkowozu. 
Pani Danuta Dojs dodała, że konkurencyjne ceny Zakładu Gospodarki Komunalnej mogą 
wypierać z rynku prywatne podmioty. 
Pan Jacek Puszka odpowiedział, że każdy zainteresowany może korzystać z usług dowolnego 
podmiotu, ale korzystanie z usług ZGK daje gwarancję, że nieczystości płynne trafiają  
w odpowiednie miejsce. Jego zdaniem nie dochodzi w tym momencie do wypierania 
kogokolwiek z rynku. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
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braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecny: Rafiński Robert) podjęła 
uchwałę Nr III/14/18 w powyższej sprawie. 
 
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji przedmiotowej do ścieków 
wprowadzonych do gminnych zbiorczych urządzeń kanalizacyjnych. 
Pan Jacek Puszka wyjaśnił, że jest to dotacja dla mieszkańców, którzy korzystają z gminnej 
kanalizacji. Dotacja ta jest uchwalana corocznie. Dotacja wynosi 1,00 zł do m3. W przyszłym 
roku, po unieruchomieniu oczyszczalni w Dziemionnie Dyrektor planuje złożyć wniosek  
do Wójta Gminy o rezygnację z tej dotacji, gdyż przy obsłudze przez jedną oczyszczalnię 
mieszkańcy będą ponosić realne koszty odbioru ścieków. 
Pan Jacek Kanadys poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Rozwoju 
Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Odpowiadając na pytanie Pani Danuty Dojs Pan Jacek Puszka wyjaśnił, że otrzymując 
rachunek mieszkańcy, zamiast 6,72 zł za m3 widzą kwotę 5,72 za m3 ścieków. Kwota 6,72 zł 
jest ustalona przez Wody Polskie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecny: Rafiński Robert) podjęła 
uchwałę Nr III/15/18 w powyższej sprawie. 
 
Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniaj ącego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
Pani Grażyna Wojtera Moskal wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy programu dożywiania 
dzieci i młodzieży i najuboższych mieszkańców Gminy. Podwyższenie kryterium pozwoli  
na ubieganie się o środki rządowe na powyższe zadanie.  
Pani Agnieszka Karolak – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej Porządku  
i Bezpieczeństwa Publicznego zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Dojs Danuta, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecny: Rafiński Robert) podjęła 
uchwałę Nr III/16/18 w powyższej sprawie. 
 
Ad 18. Interpelacje i zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
Pan Krzysztof Nowacki przedstawił Państwu Radnym wymagania, jakie powinna spełniać 
interpelacja według nowych przepisów. Jak powinna wyglądać interpelacja reguluje obecnie  
Art. 24. ust 3. ustawy nowelizującej. Przede wszystkim interpelacja powinna być składana na 
piśmie. Powinna ona dotyczyć problemu istotnego dla Gminy. Powinna zawierać krótkie 
przedstawienie stanu faktycznego, będącego jej przedmiotem oraz wynikające z niej pytanie. 
Zapytania składa się w sprawach aktualnych problemów Gminy, a także w celu uzyskania 
informacji o konkretnym stanie faktycznym. Regulacje dotyczące warunków, jakie powinna 
spełniać interpelacja stosuje się również do zapytań. Ustęp 6. Mówi, że interpelacje składa się 
na ręce Przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie Wójtowi. Wójt lub osoba 
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przez niego zobowiązana musi udzielić odpowiedzi na piśmie w terminie 14 dni. Treść 
interpelacji publikowana jest w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 
Gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 
Przewodniczący Rady poprosił o odczytywanie wszystkich składanych interpelacji,  
aby wszyscy mieli wiedzę na ich temat.  
Pani Joanna Kin złożyła interpelację dotyczącą doprojektowania kanalizacji w Prądocinie  
w ciągu ulic: Dębowa, Jesionowa, Wierzbowa, Leśna, Potokowa i Plażowa. 
Pan Krzysztof Nowacki poprosił o uzupełnienie interpelacji o wymagane elementy,  
jak o opisanie stanu faktycznego.  
Następnie dodał, że interpelacje należy składać na ręce Przewodniczącego Rady, który 
przekazuje je niezwłocznie wójtowi. Rada działa na sesjach, więc powinny być one składane 
właśnie wtedy. 
Pan Zbigniew Wiśniewski dodał, że skoro ustawodawca wprowadził formę pisemną 
interpelacji, to kierował się w tym momencie sprawami wyższej wagi. Wiadomo,  
że interpelacja pisemna będzie wymagała odpowiedzi w tej formie, co pozwoli  
na przejrzystość danej sprawy.  
Przewodniczący rady poprosił Pana Krzysztofa Nowackiego o przygotowanie wydruków  
dla wszystkich Państwa Radnych dotyczących interpretacji prawnych w sprawie interpelacji. 
 
Ad 19. Wolne wnioski. 
Pani Agnieszka Karolak zapytała, kiedy będą zainstalowane lampy na ul. łączącej ul. Krótką  
z Gajową w Brzozie. 
Pan Sławo mir Silecki odpowiedział, że jest to jeden z wniosków złożonych w Starostwie  
i obecnie czekamy na pozwolenie na budowę. 
Pani Agnieszka Karolak poprosiła o wykaz 18 ulic, na które są gotowe projekty. Poprosiła  
o wskazanie terminów, kiedy te projekty wygasają. 
Poprosiła również, o ile to możliwe, o uprzątnięcie piasku z ul. Łabiszyńskiej na wysokości 
Kościoła w Brzozie. 
Pan Jacek Puszka odpowiedział, że w przyszłym tygodniu będzie to uprzątnięte. 
Pani Agnieszka Karolak wskazała, że na ul. Powstańców Wielkopolskich w miejscu, gdzie 
kończy się Brzoza a zaczynają Przyłęki, ruch pieszych wiąże się z dużym 
niebezpieczeństwem, gdyż brakuje tam pobocza, oświetlenia i chodnika. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że problem nie jest nowy. Jest znany i leży po stronie 
Gminy Białe Błota, która niezbyt chętnie podchodzi do tego tematu. 
Pan Adam Bocheński poinformował, że nowe lampy ledowe przy ul. Łabiszyńskiej w Brzozie 
nie świecą się. 
Pan Sławomir Silecki odpowiedział, że problem został zgłoszony. 
Pan Edward Majewski zapytał, czy wnioski sołectw będą brane pod uwagę, 
przy projektowaniu budżetu na 2019 r. 
Następnie zapytał, czy w miejscach, gdzie jest problem z podłączeniem lamp do sieci 
energetycznej, można by zainstalować lampy zasilane fotowoltaiką. 
Pan Zbigniew Wiśniewski zapytał, czy Gmina ma pomysł na organizację zieleni na terenie 
Brzozy. Ponadto dodał, że w projekcie budżetu nie widzi pomysłu na utrzymanie porządku  
na terenie Gminy. 
Następnie Pan Zbigniew Wiśniewski poprosił, aby podnieść jakość obsługi mieszkańców 
Gminy. 
Pan Maciej Ślesiński przedstawił dokonania Klubu Sportowego Brzoza w 2018 r. W związku 
z licznymi sukcesami pojawiły się dalsze wyjazdy na mecze klubu, co wiąże się z większymi 
kosztami. Same wyjazdy w 2018 r. wyniosły 15.000,00 zł, opłaty sędziowskie, licencje  
i uprawnienia zawodników wyniosły ok. 12.000,00 zł, natomiast koszty trenerów  
to ok. 15.000,00 zł, co daje łącznie 42.000,00 zł, a to jedynie część kosztów prowadzenia 
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Klubu. W dalszej części przedstawił informację o pozyskanych sponsorach i możliwościach 
finansowego wsparcia Klubu. Podsumowując dodał, że będzie pojawiał się na sesjach,  
aby wspólnymi siłami sprawić, by w sporcie na terenie Gminy działo się jak najlepiej. 
 
Ad 20. Sprawy różne. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w najbliższym czasie powinny odbyć się posiedzenia 
komisji w sprawie projektu budżetu na 2019 r. Przypomniał, o konieczności złożenia 
oświadczeń majątkowych. Poinformował, że sesja budżetowa odbędzie się 20 grudnia 2018 r. 
o godz. 13:00. 
Pan Szymon Giżycki wskazał, że plany pracy komisji powinny spłynąć do Urzędu Gminy do 
dnia 12 grudnia. Plan Pracy Rady Gminy zostanie przygotowany przez Urząd Gminy, który 
będzie zawierał, wszystkie tematy wymagane przepisami prawa, którymi Rada powinna się 
zająć w poszczególnych kwartałach. Tak przygotowany projekt zostanie przedstawiony 
Przewodniczącemu Rady i po jego akceptacji otrzymają go Państwo Radni. Jeżeli zajdzie taka 
potrzeba plan pracy rady może być zmieniony lub uzupełniony podczas posiedzeń komisji. 
Oświadczenia majątkowe należy złożyć do dnia 22 grudnia 2018 r. według stanu na dzień 
objęcia mandatu tj. na dzień ślubowania. Nie ma potrzeby załączania dodatkowych 
dokumentów jak PIT. Wiceprzewodniczący, podobnie jak pozostali Państwo Radni składa 
oświadczenia na ręce Przewodniczącego Rady, natomiast Przewodniczące na ręce Wojewody. 
Oświadczenie musi być złożone w dwóch jednobrzmiących i oryginalnie podpisanych 
egzemplarzach. 
Pan Zbigniew Wiśniewski zaproponował, aby podczas kolejnych sesji punkt „Wolne 
wnioski” był realizowany bliżej początku sesji. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że jest to do zaakceptowania. 
Pan Zbigniew Wiśniewski odpowiedział, że w takim przypadku sesje powinny rozpoczynać 
się później. 
Przewodniczący Rady wskazał, że jeżeli ktoś jest zainteresowany, aby przedstawić jakiś temat 
Radzie Gminy, ale nie trafi w punkt „Wolne wnioski”, to głos i tak będzie mu udzielony. 
 
Ad 21. Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za udział w obradach i dokonał zamknięcia obrad III sesji Rady Gminy Nowa 
Wieś Wielka. 
 
Protokolant sesji   Sekretarz obrad 
 
Szymon Giżycki   Danuta Dojs 


